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افزایش دوباره ابتلا و فوتی های کرونا در کشور 
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، طی یک شــبانه روز ۲۰هزار و ۸۲۹ بیمار جدید 
کووید۱۹ در کشــور شناسایی شدند و متاســفانه ۱۸۲ تن نیز در همین بازه 
زمانی جان خود را از دســت دادند.به گزارش ایســنا، بنابر اعلام مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت، تا روز ۲۱ تیرماه، ۴ میلیون و ۹۰۷ 
هزار و ۵۴۵ نفر دُز اول واکسن کرونا و دو میلیون و ۱۴۹ هزار و ۷۱۲ نفر نیز 
دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکســن های تزریق شــده در کشور به ۷ 

میلیون و ۵۷ هزار و ۲۵۷ دُز رسید.
از روز ۲۰ تیر تا روز ۲۱ تیرماه ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
۲۰ هزار و ۸۲۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشــور شناســایی شد که 
دو هزار و ۲۸۷ نفر از آنها بســتری شدند.مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور 
به ســه میلیون و ۳۹۴ هزار و ۲۷۹ نفر رسید.متاســفانه در طول ۲۴ ساعت، 
۱۸۲ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری به ۸۶ هزار و ۴۱ نفر رسید.خوشبختانه تا روز ۲۱ تیرماه، سه میلیون 
۴۱ هزار و ۵۴۱ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص شده 
اند.سه هزار و ۷۹۰ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های 
ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۲۱ تیرماه، ۲۴ میلیون و ۵۹۴ 

هزار و ۴۲۰ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.

 واکنش بنیاد شهید
 به بد رفتاری پلیس با جانباز تهرانی

رئیس ســازمان بنیاد شــهید و امور ایثارگران نســبت به بد رفتاری ماموران 
پلیس با جانباز تهرانی واکنش نشــان داد.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، 
سعید اوحدی خریداری که ملک این جانباز را خریداری کرده به رحمت خدا 
رفته و قبل از فوتش ملک را به شخصی دیگر فروخته است؛ پس از این قضایا 
دادگاه حکمی صادر کرده مبنی بر اینکه براســاس قرارداد، این جانباز عزیز ما 

باید منزل مورد نظر را تخلیه کند.
وی افزود: در اصل ماجرا این فرد مورد سوءاســتفاده مالی قرار گرفته اســت، 
نوع برخوردی که ضابط قضایی بــا این جانباز انجام داده به هیچ عنوان قابل 
بخشــش و توجیه نیست.رئیس سازمان بنیاد شــهید و امور ایثارگران گفت: 
باید حریم، شــان، کرامت و حرمت این جانباز حفظ می شد، در این رابطه در 
شبکه های معاند داستان پردازی های مختلفی صورت گرفت؛ اینکه می گویند 
این جانباز مقابل بنیاد شــهید آمده و اقدام به ســنگ پرانی کرده و در مقابل 
مســئولان بنیاد شهید او را دستگیر کردند، از اســاس کذب است.وی افزود: 
بنیاد شهید این وظیفه را برعهده گرفته تا مشخص شدن وضعیت این جانباز 
و خانواده اش، زمینه اقامت و اسکانشــان را فراهم کرده است.اوحدی تصریح 
کرد: در آزمون تامین اجتماعی که ســال گذشته برگزار شد، هزار و ۱۰۰ نفر 
از فرزنــدان جامعه ایثار گری در این آزمون قبول شــدند، منتها یک ابهامی 
در ســازمان تامین اجتماعی وجود داشت و آن هم اینکه آیا برای این نفرات 
حدنصابــی برای قبولی در ماصحبــه بگذارند یا خیر.وی افــزود: برای اینکه 
در این رابطه هیچ شــک و شبهه ای نباشد اســتعلامی از سازمان امور اداری 
استخدامی کشور گرفته شد و روز گذشته این سازمان اعلام کرد که در قانون 
برای پذیرفته شــدگان جامعه ایثارگری بحثی به عنوان حدنصاب در آزمون و 

مصاحبه جامعه ایثارگری نداریم.

زنان باردار و فرزندان خردسال بیمه می شوند
معاون بیمه و خدمات ســلامت ســازمان بیمه ســلامت گفــت: از این پس 
زنان باردار و فرزندان خردســال آنها تحت پوشــش بیمه پایه ســازمان بیمه 
سلامت قرار خواهند گرفت.به گزارش ایسنا، مهدی رضایی گفت: با عنایت به 
تخصیص منابع مالی در قالب ردیف بودجه از ســوی مجلس شورای اسلامی 
در قانون بودجه ۱۴۰۰ و همچنین دســتور مدیر عامل سازمان بیمه سلامت 
ایــران، از این پس زنان باردار و فرزندان خردســال آنها تحت پوشــش بیمه 
پایه ســازمان بیمه سلامت قرار خواهند گرفت.معاون بیمه و خدمات سلامت 
سازمان بیمه ســلامت افزود: زنان باردار فاقد پوشش بیمه ای ساکن مناطق 
شهری و روســتایی و نیز عشــایر  به همراه فرزندان خردسال آنها می توانند 
بــا مراجعه به دفاتر پیشــخوان دولــت طرف قرار داد و یــا از طریق  آدرس 
https://eservices.ihio.gov.ir/isc/ جهت برقراری پوشــش بیمه اقدام 
کننــد.وی تصریح کرد: موضوع این بخشــنامه به تمامــی مراکز و واحدهای 
بهداشــتی درمانی تابعــه جهت هدایت زنان باردار فاقد پوشــش بیمه پایه و 

فرزندان خردسال آنها ابلاغ شده است.

 تندیس قیصر امین پور و ۳ نامدار بختیاری
 در چیتگر نصب شد

تندیس ۴ نفر از مشــاهیر و نامداران بختیاری شــامل علیمردان خان، بی بی 
مریم، مســعود بختیاری )بهمن علاء الدین( و قیصر امیرپور در پارک چیتگر 
نصب شــد.به گزارش ایســنا، آیین رونمایی از تندیس چهار نفر از مشاهیر و 
نامداران بختیاری شامل علیمردان خان، بی بی مریم، مسعود بختیاری )بهمن 
علاء الدین( و قیصر امیرپور که به همت و پیگیری علی نوذرپور شهردار سابق 
منطقه ۲۲ شــهرداری و مشاور کنونی شــهردار تهران و با تایید شورای شهر 
تهران و به ســفارش سازمان زیباسازی شــهرداری تهران ساخته و در محل 
مذکور نصب شــده اســت، روز ۲۰ تیرماه در گذر فرهنگی تاراز واقع در ضلع 

شمالی دریاچه خلیج فارس برگزار شد.

پلاک کوبی معبری به نام »مه لقا ملاح« انجام شد
آیین پلاک کوبی معابر به نام »مه لقــا ملاح«، »هادی فهیمی« و پنج خیابان 
و بوستان صبح دیروز در منطقه یک شــهرداری تهران برگزار شد.به گزارش 
روابــط عمومی منطقه ۱، آیین پلاک کوبی معابــر به نام دکتر »مه لقا ملاح«، 
مهنــدس »هــادی فهیمی« و پنج خیابان و بوســتان صبح امــروز با حضور 
»ســید آرش حسینی میلانی« عضو هیات رئیسه رئیس کمیته محیط  زیست 
و خدمات شــهری و »محمدجواد حق شــناس« رئیس کمیسیون فرهنگی و 

اجتماعی در منطقه یک شهرداری تهران برگزار شد.
 مه لقا کاشــفی، عضو هیــات مدیره جمعیت زنان مبارزه بــا آلودگی محیط  
زیســت در ابتدای آیین پلاک کوبی خیابان »مه لقا ملاح«، با اشــاره به نقش 
و تلاش های مادر محیط زیســت ایران، از تلاش های شــورای شهر تهران در 
پاسداشــت نام و تلاش های فعالان و بزرگان محیط زیســت تقدیر و تشــکر 
کرد. سید حمید موسوی، شــهردار منطقه یک ، تلاش های بانوان برای دفاع 
از محیط زیست را ستودنی دانست و تصریح کرد: توسعه پایدار نیازمند حفظ 
محیط زیســت اســت و چه خوب اســت که زنان در این عرصه فعال شده و 

نقش آفرینی کنند. 

امکان بهره برداری از ۴ ورودی جدید ایستگاه های 
مترو تا پایان شهریور

مدیرعامل شرکت مترو گفت: در صورت تزریق به موقع منابع مالی و با توجه 
به پیشــرفت عملیات اجرایی برخی ورودی های در دست احداث ایستگاه های 
مترو، امکان بهره برداری از ۴ ورودی جدید تا پایان شــهریور ماه امسال وجود 
خواهد داشــت.به گزارش به گزارش روابط عمومي و امور بین الملل شــرکت 
راه آهن شــهري تهران و حومه )مترو(، علی امام بــا اعلام مطلب فوق افزود: 
به موازات پیگیری برنامه های مربوط به افتتاح ایســتگاه های شــهید رضایی 
در خط ۶ و توحید در خط ۷، تلاش مســتمری صــورت گرفته تا ۴ ورودی 
جدید نیز در ایســتگاه های برج میلاد، مهدیه، مولوی و رودکی آماده استفاده 
شــهروندان شــود. البته انجام به موقع این تعهدات در صورتی میسر خواهد 
شــد که منابع مالی مورد نیاز که عمدتاً جهت تامین پله برقی ها و آسانسورها 
لازم اســت، در اسرع وقت تزریق شــود تا بتوان درموعد مقرر شاهد گشایش 
ورودی های مورد اشــاره باشــیم.بنابراین گزارش، ورودی شرقی ایستگاه برج 
میلاد در ضلع شرقی بلوار آرش و جنب دانشگاه علوم پزشکی، ورودی شمال 
غربی ایســتگاه مهدیه به عنوان ورودی مســتقل خط ۷ در ضلع شمال غربی 
تقاطع خیابان های مولوی و حضرت ولیعصر )عج(، ورودی شــمالی ایســتگاه 
مولوی در ضلع شــرقی چهارراه مولوی و جنب بیمارســتان های اکبرآبادی و 
اشــرفی اصفهانی و ورودی شــرقی ایســتگاه رودکی در باند شمالی - شرقی 
بزرگراه شــهید نواب صفوی و تقاطع پل امام خمینی )ره( واقع شــده اند. بر 
اســاس گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت راه آهن شهری تهران و 
حومه )مترو(، با افتتاح این ۴ ورودی جدید، شــمار ورودی های ساخته شده 
مربوط به ایستگاه های بهره برداری شده قبلی در دوره کنونی مدیریت شهری 

به ۱۶ ورودی خواهد رسید.

اخبار کوتاه
لغو »ممنوعیت پذیرش دانشجوی ارشد از رشته های غیرمرتبط« از سوی وزارت علوم

مصوبه ای که یک روز هم دوام نیاورد!

معاون درمان ستاد مقابله با کرونا در استان تهران اعلام کرد

ICUها پُر شد
با »۶۰۷۰« تخت خالی پیدا کنید

تصویب اجباری شدن آموزش های شش ساعته پیش از ازدواج در کمیسیون فرعی دولت

گلایه از مصوبه ای ناعادلانه در حق متخصصین پوست و تهدید سلامت مردم

– فخری سادات مسچی:  اجتماعی  گروه 
ابلاغ یک مصوبه و لغو آن ظرف ۲۴ ســاعت، 
آن هم از سوی وزارت علوم و درباره تحصیلات 
دانشــگاهی، اتفاق عجیبی اســت که شاید در 
معدود کشــورهایی همچون ایــران رخ دهد. 
طبیعتا انتظــار از وزارت علوم این اســت که 
بــرای تصویــب و اعلام یک تصمیــم آن قدر 
پژوهش و کار کارشناســی صورت گرفته باشد 
که هر گونه انتقاد یا ســوالی درباره آن پاسخ 
داده شــود اما متاسفانه در موضع »ممنوعیت 
شرکت در آزمون ارشد رشته های غیرمرتبط« 
مشخص شــد که چنین انتظاری بیجا است. 
مدیرکل دفتر برنامه ریزی آموزش عالی وزارت 
علوم، تحقیقات و فنــاوری مصوبه ای را اعلام 
می کند و مدیــران کارگروه هــای تخصصی 
گســترش و برنامه ریزی آمــوزش عالی از آنها 
خواســت تا روز پنج شــنبه ۲۴ تیرماه ۱۴۰۰ 
رشــته  های مرتبط برای هریک از رشته  هایی 
که در آزمون کارشناسی ارشد پذیرش دانشجو 
دارد، تعیین کنند. بعد در کمتر از ۲۴ ســاعت 
با ارسال نامه ای به معاونان آموزشی دانشگاه ها 
و مراکز آمــوزش در خصوص مصوبه تغییرات 
احتمالی آزمون کارشناسی ارشد در رشته های 
مرتبط، اعلام کرد: تصمیم گیری درباره تغییر 
در رشــته های مرتبط برای داوطلبان ورود به 
دوره کارشناســی ارشــد، به انجام مطالعات و 
بررسی های بیشــتر موکول شده است! جالب 
اینجا اســت کــه در همین مدت ســخنگوی 
سازمان ســنجش آموزش کشــور با تاکید بر 
اینکه این مصوبه باید در شــورای ســنجش و 
پذیرش بررسی شــود، می گوید که » فعلا تا 
زمانی که این مصوبه در شورا بررسی و تصویب 
نشود، قابل اجرا نیست « و این اوج هماهنگی 

را در این وزارتخانه نشان می دهد.
شروع داستان

صبح یکشنبه بیستم تیرماه خبرگزاری ها اعلام 
کردند که بر اساس مصوبه اخیر شورای سنجش 
و پذیرش کشور از سال ۱۴۰۱ سنجش و پذیرش 
داوطلبان در آزمون کارشناســی ارشد فقط از 
بین دانش آموختگان دوره کارشناسی رشته های 
مرتبط امکان پذیر خواهد بود.این خبر بر اساس 
نامــه ابلاغیه ای بود کــه محمدرضا آهنچیان 
مدیرکل دفتر برنامه ریزی آموزش عالی وزارت 
علوم، تحقیقات و فنــاوری خطاب به مدیران 

کارگروه های تخصصی گسترش و برنامه ریزی 
آموزش عالی نوشته بود در آن آمده بود: تاکنون 
پذیرش دانشجو در آزمون کارشناسی ارشد در 
همه رشته ها از بین همه داوطلبان و صرف نظر 
از رشته تحصیلی دانشجو در دوره کارشناسی 
صورت می پذیرفت که آســیب های زیادی به 
کیفیت آموزش عالی وارد ساخته است. امکان 
شرکت کردن دانش آموختگان دوره کارشناسی 
همه رشــته ها و حتی رشــته های یک گروه 
تحصیلی در آزمون کارشناسی ارشد رشته های 
یک زیر گروه تحصیلی وجود نخواهد داشــت، 
بنابراین درج همه »رشته های گروه« برای هیچ 
رشــته ای مجاز نیست اما درج همه گرایش ها 
مانعــی ندارد.در ادامه این ابلاغیه تاکید شــده 
اســت : با توجه بــه این که دفترچــه آزمون 
کارشناسی ارشد ۱۴۰۱ در مردادماه منتشر می 
شود، در مورد رشــته هایی که این اطلاعات تا 
تاریخ تعیین شده به دفتر برنامه ریزی آموزشی 
ارسال نشده باشد، عنوان »فقط رشته های همان 
زیر گروه تحصیلی« درج می شود.پیش از این 
ابلاغیه فقط ارتباط رشته کارشناسی ارشد برای 
ورود به مقطع دکتری مصوب شده بود و دانش 
آموختگان مقطع کارشناســی همه رشــته ها 
امکان شرکت در آزمون کارشناسی ارشد رشته 

مورد نظر خود داشتند.
سازمان سنجش: قابل احر نیست!

بعد از ظهر اعلام این خبر، سخنگوی سازمان 

سنجش آموزش کشــور با تاکید بر اینکه این 
مصوبه باید در شــورای ســنجش و پذیرش 
بررســی شــود، گفت: فعلا تا زمانــی که این 
مصوبه در شــورا بررسی و تصویب نشود، قابل 
اجرا نیســت.فاطمه زرین آمیزی در گفت و گو 
با ایســنا ضمن بیان ایــن مطلب در خصوص 
مصوبه جدید وزارت علوم مبنی بر لغو پذیرش 
دانشجوی ارشد از رشته های غیر مرتبط، اظهار 
کرد: مصوبه این بوده است که معاونت آموزشی 
وزارت علوم برای ســنوات آینده رشــته های 
امتحانــی مرتبط با هر مجموعه امتحانی را در 
قالب گروه های آموزشی بررسی و ارتباط رشته 
را برای هر رشــته امتحانی )نه رشته گرایش( 
تعیین کرده و برای بررسی و طرح در جلسات 
آتی شــورا ارائه کند.وی در ادامه تصریح کرد: 
قرار بود این موضوع پس از تصویب شــورای 
ســنجش و پذیرش، به دانشجو اطلاع رسانی 
شــده و یک ســال پس از زمان تصویب اجرا 
خواهد شــد. بنابراین فعلا تــا زمانی که این 
مصوبه در شــورا بررسی و تصویب نشود قابل 

اجرا نیست.
انتقادات به این مصوبه 

عباس عبدی روزنامه نگار برجسته اصلاح طلب 
در توئیتی در واکنش به این مصوبه نوشــت: 
»خجالت آور اســت. اگر این قاعده بود امروز 
محمد فاضلی دکترای مهندسی می داشت و 
نه دکترای جامعه شناسی. این خدمت به علوم 

اجتماعی است یا خیانت؟«
سیمین کاظمی،  پزشــک و جامعه شناس نیز 
در گفتگــو با خبرآنلایــن تصریح کرد چنین 
ممنوعیتــی پایه علمی نــدارد و  محدودیت 
جدیــد در واقــع به ایــن اســتعدادها مجال 
شــکوفایی نمی دهد.وی درباره ایــرادات این 
مصوبــه گفت: مبنای علمی و پژوهشــی این 
قانون مشخص نیست. کاربرد آن هم مشخص 
نیست. احتمالا شــوق و انگیزه ادامه تحصیل 
از بســیاری سلب می شود و شاید  برخی افراد 
مجبور شوند که تحصیل خود را ناتمام بگذارند 
و دوباره در کنکور لیسانس شرکت کنند. یکی 
از دســتاوردهای مغایرت رشــته کارشناسی 
و کارشناسی ارشد، شــکل گرفتن نگاه میان 
رشته ای اســت که امروزه در ساحت علم امر 
مهمی به شــمار می آید.  بــا وضع ممنوعیت 
جدید این دستاورد یا این امکان به باد می رود. 
امیــر ناظمی معــاون وزیر ارتباطــات نیز در 
واکنش به مصوبه جدید وزارت علوم نوشــت: 
»کاش برای دســتورات و مصوبــات لازم بود 
دلایل هم منتشر می شد خصوصاً مواردی که 
برای اولین بار در جهان و تاریخ، ابداع می شود 
و خصوصاً برای اینکه بفهمیم چه کســانی به 
اتکاء کدام دانــش و مطالعه، این تصمیم ها را 
می گیرند. گویا دیگرانی هستند که تشخیص 
می دهند چه رشــته ای به علایق من مرتبط 

است.«

همچنین علــی کریمی فیــروز جایی، عضو 
کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس 
در واکنش به مصوبه مذکور اعلام کرد: هرگونه 
تصمیمــی در ایــن خصوص بایــد در حضور 
نمایندگان ناظر مجلس در شورای سنجش و 
پذیرش صورت پذیرد ولی هیچیک از ناظرین 
مجلــس یازدهم در نشســتی که این تصمیم 
اتخاذ شــده، حضور نداشــتند.وی از مخالفت 
جدی کمیســیون آموزش با مصوبه شــورای 
ســنجش و پذیرش خبر داد و گفت: از مراجع 

قانونی لغو این مصوبه را دنبال خواهیم کرد.
لغو یا نیازمند بررسی بیشتر؟!

صبح دوشــنبه ۲۱ تیر، محمدرضا آهنچیان 
مدیرکل برنامه ریزی آموزش عالی با ارســال 
نامه ای به معاونان آموزشی دانشگاه ها و مراکز 
تغییرات  عالیــدر خصوص مصوبــه  آموزش 
احتمالی آزمون کارشناسی ارشد در رشته های 
مرتبط، اعلام کرد: تصمیم گیری درباره تغییر 
در رشــته های مرتبط برای داوطلبان ورود به 
دوره کارشناســی ارشــد، به انجام مطالعات 
و بررســی های بیشــتر موکول شده است.در 
بخشــی از نامه دکتر محمدرضــا آهنچیان 
آمده است؛ بر اساس مصوبه هفدهمین جلسه 
»شورای سنجش و پذیرش دانشجو«، آزمون 
کارشناسی ارشــد به روال سال های گذشته 
انجام می شــود و تصمیم گیری درباره تغییر 
در رشــته های مرتبط برای داوطلبان ورود به 
دوره کارشناسی ارشــد، به انجام مطالعات و 
بررسی های بیشتر، موکول شده است.مدیرکل 
دفتر برنامه ریزی آمــوزش عالی توضیح داده 
اســت که این دفتــر مرجــع تصمیم گیری 
درباره آزمون های ورودی دانشــگاه ها نیست 
و تصمیمــات مقتضی در خصــوص اجرای 
مصوبه »شورای ســنجش و پذیرش دانشجو 
در تحصیــلات تکمیلــی« پــس از انجــام 
بررسی های کارشناسی در سطح کارگروه های 
تخصصــی و طــرح و تصویــب در شــورای 
گســترش و برنامه ریزی آموزش عالی اتخاذ 
خواهد شــد.همچنین در این نامه از مدبران 
دفتــر برنامه ریزی دانشــگاهها درخواســت 
شده اســت که نقطه نظرات دانشگاه ها برای 
ارتقای کیفیت آموزش و توانمندی داوطلبان 
پذیرفته شده در دوره های تحصیلات تکمیلی 

به این دفتر اعلام شود.

معــاون درمان ســتاد مقابله با کرونا در اســتان تهران با 
اشــاره به افزایش بستری های ناشــی از کرونا در تهران، 
گفت: ویروس در گردش در تهران عمدتا ویروس کرونای 
دلتا یــا همان واریانت هندی اســت.دکتر نادر توکلی در 
گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به وضعیت بیماری کرونا در 
تهران، گفت: در حال حاضر میزان بســتری های ناشی از 
ابتلا به کرونا در اســتان تهران بالا رفتــه و به طور کلی 
اکنون در کل اســتان تهران نزدیک ۶۷۰۰ بیمار بستری 
هســتند. همچنین در حال حاضر روزانــه حدود ۱۵۰۰ 
بســتری جدید در تهران داریم.وی با بیــان اینکه تعداد 
بیماران ســرپایی هم بســیار بالا رفته است، گفت: طبق 
آخرین آمارها در روز گذشته حدود ۸۶۰۰ بیمار سرپایی 
و ۱۳۰۰ بیمار بستری جدید داشته ایم که در حال حاضر 
۶۷۰۰ بیمار بســتری در بیمارســتان های استان تهران 
داریم. آی ســی یوها هم طبیعتا در این شرایط پر است، 
اما طبیعتا با جایجایی ها یا باز کردن آی ســی های جدید 
مدیریت می کنیم. در کل ما با تمام بیمارستان های استان 
تهران جلســات آمادگی را برگزار کردیم و بیمارستان ها 
اعلام آمادگی کردند تا ظرفیت تخت هایشــان را افزایش 
دهند.توکلی افزود: در عین حال بحث بســتری موقت و 
درمان بیمــاران در کلینیک های تخصصی به این صورت 
کــه بیمارانی که خیلی بدحال نیســتند، مراجعه کرده و 
داروهایشــان را دریافت کنند و مجددا به خانه بازگردند، 
همچنان فعال اســت.توکلی درباره ویروس در گردش در 
اســتان تهران، گفت: ویروس در گردش در تهران عمدتا 
ویروس کرونای دلتا یا همان واریانت هندی است. بنابراین 
بر اساس چیزی که در حال حاضر می بینیم ویروس غالب 

در تهران کرونای دلتا اســت.وی دربــاره وضعیت رعایت 
پروتکل ها در تهران و اینکه آیا تهران آرایش شــهر قرمز 
را دارد یا خیر، گفت: متاســفانه هنوز تهران آرایش شهر 
قرمز را به خود نگرفته اســت. در حــال حاضر در تهران 
میزان رعایت پروتکل های بهداشــتی حــدود ۷۰ درصد 
اســت. البته در حال حاضر خوشبختانه ساعت کار اداری 
کاهــش یافتــه و از هفت صبح تا ۱.۵ بعد از ظهر اســت 
که مقداری کمک می کنــد، دورکاری ها هم وجود دارد و 
یک سوم پرسنل در اداراتی که کار خدماتی واجب ندارند، 
ســرکار حضور می یابند. این ها اتفاق افتــاده و امیدواریم 
شــرایط به تدریج بهتر شود.  وی تاکید کرد: مردم تا حد 
ممکــن باید پروتکل ها را رعایت کنند تــا به کرونا مبتلا 
نشــوند. تا زمانی هم که واکسیناسیون کامل نشود، اقدام 
دیگری نمی توان انجام داد.توکلی درباره مشــکلات قطع 
برق در بیمارستان ها نیز گفت: خوشبختانه مشکل مربوط 
به قطعی برق در بیمارستان ها بسیار کم شده و تجهیزات 
و برق اضطراری بیمارســتان ها مناســب است و در عین 
حال تجهیزات حساس شــان هــم UPS دارد.وی درباره 
وضعیت ســامانه ۶۰۷۰ که در پیک چهــارم کرونا برای 
اعلام بیمارســتان های با تخت خالی، راه اندازی شده بود، 
گفت: ســامانه ۶۰۷۰ کاملا فعال است و مردم می توانند 

برای اطلاع از بیمارســتان هایی کــه تخت خالی دارند، با 
آن تمــاس گیرند. این ســامانه روزانه بالغ بر ۱۵۰ تماس 
دارد و همه را پاسخ می دهد تا مشکلی ایجاد نشود. مردم 
اگر مشکلی در بستری داشــتند، می توانند با این سامانه 
تماس بگیرند.گفتنی اســت که پیــش از این نیز توکلی 
درباره ســامانه »اعلام بیمارســتان هایی با تخت خالی«، 
اعلام کرده بود که ســامانه تلفنی ۶۰۷۰ راه اندازی شده 
اســت و بیماران می توانند تماس گرفته تا درصورتی که 
دستور بستری داشته باشند همکاران ما بر اساس منطقه 
جغرافیایی محل ســکونت آنها برایشان مکان یابی کرده و 
آنها را به بیمارســتان دارای تخت خالی ارجاع می دهند. 
بنابراین با شــماره گیری تلفن ۶۰۷۰ به همراه کد ۰۲۱ 

می توانند از این خدمت بهره مند شوند.
 واکسیناسیون معلمان 

و رانندگان سرویس مدارس در مرداد
معاون بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
با اشــاره به این که کمتر از ۵ درصد از مبتلایان کرونا در 
دنیا مربوط به سنین زیر ۱۸ سال هستند، گفت: معلمان و 
رانندگان سرویس مدارس در مردادماه واکسینه می شوند 
و مــدارس با رعایت پروتکل های بهداشــتی، برای ســال 
تحصیلی ۱۴۰۱-۱۴۰۰ بازگشایی خواهند شد.به گزارش 

ایســنا، دکتر علیرضا رئیسی، در ارتباط مجازی با نشست 
قطبی کمیســیون  ورزش و ســلامت )قطب یک( مجلس 
دانش آمــوزی، دربــاره موضوع »ســلامت دانش آموزان« 
اظهار کرد: نمایندگان مجلس دانش آموزی، آینده ســازان 
مملکت هســتند و باید این تمرین را داشــته باشند تا در 
آینده مجالس بزرگتری را شــکل دهند.معاون بهداشــت 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، بیان کرد: هیچ 
آموزشــی جای معلم را نمی گیرد. آموزش و پرورش فقط 
آموزش نیســت. پرورش باید حضوری باشد و نیاز است به 
سمت بازگشایی مدارس برویم.سخنگوی ستاد ملی مقابله 
با کرونا با اشــاره به این که کمتــر از ۵درصد از مبتلایان 
کرونا در دنیا مربوط به ســنین زیر ۱۸سال هستند گفت: 
افراد زیر ۱۸سال اگر به کرونا مبتلا شوند به سرعت بهبود 
می یابند براســاس مطالعات نیز انتقال کرونا از دانش آموز 
به دانش آموز بســیار کم است.وی اظهار کرد: یک میلیون 
و ۳۰۰هزار نفر در کنکور پارســال و امسال شرکت کردند 
و مشــکلی از نظر کرونا نداشتند.رئیسی با اشاره به این که 
پیش بینی یونســکو این است که با وجود کرونا و تعطیلی 
مدارس تعداد بازماندگان از تحصیل و کودکان کار بیشتر 
می شــود و تعطیلی مدارس دانش آموزان را از نظر سلامت 
روحی- روانی دچار آسیب می کند،  ادامه داد: مجموعه ای 
از اقدامات برای بازگشــایی مدارس وجود دارد، با توجه به 
عدم وجود واکسن برای دانش آموزان زیر ۱۸سال، معلمان 
و رانندگان ســرویس مدارس در مرداد، واکسینه خواهند 
شــد.به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت 
آموزش و پرورش، وی در پایان بر مناسب سازی و رعایت 

پروتکل های بهداشتی فضاهای آموزشی تأکید کرد.

معاون امور زنــان و خانواده رئیس جمهوری 
با اشــاره به نشست کمیســیون فرعی دولت 
در روز گذشــته گفت: مطابق با تصویب این 
کمیسیون، ثبت ازدواج در دفاتر ثبت باید به 
همراه گواهی اتمام آموزش های شش ساعته 
باشــد و دریافت این گواهی برای دفاتر ثبت 
اجباری شد.به گزارش ایسنا، معصومه ابتکار 
در نشســت »آموزش های عمومــی ازدواج« 
که به مناســبت روز ملــی ازدواج و با حضور 
نماینــدگان وزارتخانه هــای علــوم، ورزش، 
آموزش و پرورش و بهداشــت برگزار شــد، 
اظهار کرد: شش ســاعت بودن آموزش های 
پیش از ازدواج بسیار مهم است و در لایحه ای 

که دیروز به تصویب کمیســیون فرعی دولت 
رسید تاکید شده است که این آموزش ها باید 
شش ســاعت باشــند و پیش از ثبت ازدواج 
حتما باید گواهی این آموزش ها ارائه شــود.

معاون امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری 
ادامه داد: مطابق با بررســی های انجام شده 
حــدود ۲۵ درصد از جوانان در بحث آموزش 
مهارت های بهداشــت جنســی برای ازدواج 
نیاز کرده اند همچنیــن زوج های  احســاس 
جوان اظهار کرده اند که در مباحث حقوقی و 
حقوق زوجین نیازمند آموزش و مطلع شدن 
از این قوانین هستند که امیدوارم با تمرکز بر 
این موضوعات بتوانیم به جوانان در این راستا 

کمک کنیم.وی با بیان اینکه اختلال ارتباطی 
در جهان عمومیت پیدا کرده اســت، تصریح 
کرد: در بین تمام موضوعاتی که در خصوص 
ازدواج و تحکیم خانواده مطرح است، معاونت 
امور زنان به مهارت های ارتباطی، مهارت های 
گفتگــو و مهارت گفتگوی بین نســلی توجه 
خاص داشــته چراکه رویکــردی کاربردی و 
دقیق نســبت به معضلات جدی خانواده ها و 
نه تنها خانواده ایرانی بلکــه تمام خانواده ها 
در جهان اســت.ابتکار در ادامه گفت: اختلال 
ارتباطی آنقدر عمومیت پیدا کرده اســت که 
مرکز بیــن المللی گفت وگــوی خانواده به 
خواست کشور ما شکل گرفت و نشست های 

بیــن المللی در این راســتا انجام و تجربیات 
کشورمان درباره موضوعات ارتباطی و تحکیم 
خانــواده با جامعــه بین الملل به اشــتراک 
گذاشــته شد که نشــان دهنده فراگیر بودن 
این مساله  است. این مساله موضوعی جهانی 
اســت و باید برایــش راه حلی متناســب با 
شــرایط کنونی جامعه و کشورمان اندیشید.
معاون امور زنــان و خانواده رئیس جمهوری 
با بیان اینکــه با توجه بــه آموزه های دینی  
نــگاه متعالی به خانواده داریم و با اشــاره به 
تدوین شــاخص های خانواده در ســتاد ملی 
زن و خانــواده ادامــه داد: اینکه یک ســری 
اقدامات و سیاست ها را مبتنی بر شاخص های 

احصاء شده به دست آوریم، کار بزرگی است 
که در ســتاد ملی زن و خانواده انجام شــد. 
در شــاخص ها و برنامه ارتقای وضعیت زنان 
و خانــواده ۳۱ اســتان، موضوعــات تحکیم 
خانواده، ازدواج و فرزندآوری مورد توجه قرار 
گرفته است. در این اسنادی که دارای برنامه 
عملیاتی هســتند به چنین محورهایی توجه 
شده است و همین امر اهمیت کارمان را چند 
برابر می کند.به گفته ابتکار برای نخستین بار 
است که شاخص های خانواده با کاری علمی، 
آماری و اطلاعاتی و دقیــق تدوین و تنظیم 
شده است که می تواند مبانی بسیار از تصمیم 

گیری ها باشد.

رئیس انجمن متخصصین پوست ایران، نسبت به دخالت 
پزشــکان عمومــی در امور تخصصی رشــته پوســت، از 

کمیسیون ملی حرف پزشکی گلایه کرد.
دکتر فرهاد هنجنی با اشاره به اعتراض دستیاران پوست 
نسبت به مداخله پزشکان عمومی در امور تخصصی رشته 
پوســت، گفت: دســتیاران رشته پوست نســبت به آنچه 
تحت عنوان مصوبات کمیســیون ملــی تعیین صلاحیت 
شــاغلان حرف پزشکی و وابســته به آن، اعلام می شود، 
اعتراض دارند.مدیر گروه پوســت دانشــگاه علوم پزشکی 
شــیراز، با اشاره به اعتراض دستیاران رشته پوست نسبت 
به مداخلات پزشــکان عمومی در حرفه تخصصی پوست، 
افزود: روشی که کمیسیون ملی تعیین صلاحیت شاغلان 
حرف پزشــکی و وابســته به آن، بر اســاس آن تصمیم 
گیری می کند، درست نیســت. زیرا، دستیاران پوست به 
عنوان معترض مداخله پزشکان عمومی در امور تخصصی 
رشــته پوست، باید در این کمیسیون باشیم و از ادعاهای 
خودمان دفاع کنیم.وی ادامه داد: صرف ارائه مســتندات 
به این کمیســیون کافی نیســت. زیرا، ما شنیده ایم در 
همین کمیسیون تصمیم گرفته شده که پزشکان عمومی 
نسبت به ارائه برخی خدمات متخصصین پوست در مطب 

خود مجاز باشــند که این اصلًا درســت نیست.هنجنی با 
اشاره به آموزش های دانشــگاهی تخصصی دستیاران در 
هر رشــته پزشــکی، گفت: نمی توان به صــرف گذراندن 
دوره ای کوتاه مدت مثل لیزر، تزریق ژل و بوتاکس و…، 
اجازه داشــت در امور تخصصی رشته پوست دخالت کرد. 
پس تکلیف دســتیارانی که ۶ ســال از عمر خود را صرف 
گرفتن تخصص و گذراندن دوره طرح می کنند، چیســت.

رئیس انجمن متخصصین پوســت ایــران، افزود: آنچه را 
کمیســیون ملی تعیین صلاحیت شاغلان حرف پزشکی 
و وابســته به آن، برای پزشکان عمومی مجاز اعلام کرده 
است، در حیطه رشــته تخصصی پوست است.وی گفت: 
مگر می شــود با گذراندن دو ســه دوره کوتاه مدت بتوان 
جایگزین متخصصین آن رشته شد.هنجنی افزود: چنین 
تصمیم گیری هایی فقط برای متخصصین پوست نخواهد 
بود و بعدها می تواند رشــته های دیگر پزشــکی را درگیر 
کند.وی گفت: حرف ما این اســت که هیأت بورد رشــته 
پوست و انجمن متخصصین پوست ایران، به صورت فعال 
تر به این کمیســیون دعوت شوند و در جریان تصمیمات 

کمیسیون قرار بگیرند. 
چــون ذی نفع ماجرا ما هســتیم و باید حضور داشــته 

باشــیم. از ســوی دیگر، به گزارش روابط عمومی انجمن 
متخصصین پوســت ایران،دکتر محمد ایمانی عضو هیات 
مدیره انجمن متخصصین پوســت ایران در این خصوص 
گفت: متاســفانه روز پنج شــنبه یعنی یــک روز قبل از 
امتحان ارتقا رشــته های تخصصی و در بحبوبه انتخابات 
نظام پزشــکی از طریق فضای مجــازی و مصاحبه رئیس 
انجمن پزشــکان عمومــی متوجه مطلبــی تحت عنوان 
»مصوبه کمیسیون ملی صلاحیت های حرفه ای مبنی بر 
مجوز انجام اعمال زیبایی توسط پزشکان عمومی« شدیم.
وی بــا بیان اینکه اولین نتیجــه و پیامد چنین مصوباتی 
آســیب به سلامت مردم اســت افزود: پزشکان عمومی با 
گذراندن دوره هــای کوتاه مدت که در حــال حاضر نیز 
توسط ارگانهایی مانند جهاد دانشــگاهی برگزار میشود، 
قرار است در انجام امور زیبایی آموزش ببینند و شروع به 
آزمون و خطــا روی مردم کنند.عضو هیات مدیره انجمن 
متخصصین پوست ایران گفت: بی شک عوارض بیشمار و 
پرونده های شکایت بســیار زیادی که در سازمان پزشکی 
قانونی و ســازمان نظام پزشــکی در جریان است، نتیجه 
همین آموزشــهای بی ضابطه و آزمون و خطا روی مردم 
اســت. وی با بیان اینکه وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی مکلف اســت در مصوبات خود، سیاستهای کلی 
نظام سلامت کشور و اسناد بالادستی نظام را درنظر بگیرد 
افزود: از جمله اســناد بالا دســتی ماده ۷۴ برنامه ششم 
توســعه کشور است که وزارت بهداشت را مکلف نموده بر 
اجرای نظام خدمات جامع و همگانی ســلامت با اولویت 
»پیشگیری و بهداشت« بر »درمان« مبتنی بر مراقبتهای 
اولیه ســلامت  با محوریت  ســطح بندی خدمات، نظام 
ارجاع، پزشک خانواده با بکار گیری پزشکان عمومی توجه 
ویژه ای داشته باشد.دکتر ایمانی تصریح کرد: همچنین با 
عنایت به اسناد بالادستی نظام سلامت ابلاغیه سیاستهای 
کلی نظام ســلامت، مورد تایید مقــام معظم رهبری در 
فروردیــن ۹۳ که بر »ممانعت از تقاضــای القایی و نظام 
سطح بندی خدمات و نظام ارجاع« تاکید دارد، متاسفانه 
مصوبه جدید که باعث اعتراض همکاران من شــده است، 
بطور واضح نقض سیاســتهای کلی نظام ســلامت کشور 
اســت و باعث بحران در نظام ســلامت و آموزش پزشکی 
و آسیب به ســلامت مردم خواهد شد.وی در پایان گفت: 
خواســته اصلی تجمع کننــدگان و همکاران اینجانب که 
امروز از سراسر کشور مقابل وزارت کشور تجمع کرده اند، 

لغو صریح و سریع این مصوبه می باشد.


